
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 8. marts 2022

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 718
Vil ministeren kommentere indlægget ”Landmand i replik til miljøminister efter læserbrev 
om Lillebælt: Stram nu kravene til spildevandsrensning fra byerne - de blev 'opfundet' 
i 1987 og er stadig de samme” Vejle Amts Folkeblad, den 22. februar 2022? Herunder 
bedes ministeren svare på følgende:
• Er ministeren er enig i, at det er et problem, at der stadig er over 600 overløbsbygvær-
ker som tilsammen udleder over 4,5 mio. kubikmeter urenset spildevand ud i Lillebælt om 
året? I bekræftende fald, hvilke initiativer ministeren vil tage?
• Vil ministeren oplyse, hvilke konsekvenser har det for Middelfart Kommune, at der i 
2019 er udledt 3 gange så meget urenset spildevand, som de har oplyst til PULS-databa-
sen? Vil ministeren herunder oplyse, om det er korrekt, at det er kommunens ansvar, at 
de rigtige mængder og indhold er oplyst korrekt til PULS-databasen?
• Vil ministeren redegøre for årstidsvariationerne i relation til kvælstof- og fosforudlednin-
gernes påvirkning og betydning for vandmiljøet, herunder om det er korrekt, at det typisk 
er i vintermånederne med meget nedbør, at den aktuelle udledning af kvælstof og fosfor 
finder sted, men at når det bliver forår, så suger planterne kvælstoffet op, og så det 
dermed ikke påvirker vandmiljøet, men at sommerens fund af iltsvind skyldes udledning 
af spildevand og andre presfaktorer end landbruget?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Erling Bonnesen (V).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Erling.Bonnesen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
René Christensen
formand
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